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 طاهر رجة قذّار
Taher Rajab Kaddar 

 

 الوعلىهاخ الشخصيح:

 1956تبس٠خ ا١ٌّلاد  -

 A13ِحؿش  B2 -رض٠شح –ؾبح١خ الأسذ  -اٌؼٕٛاْ اٌذائُ :دِطك -

 0933517314-5350098٘بتف  -

  dr.t-kadd@mail.sy -  taher.kaddar@damascusuniversity.edu.sy ئ١ّ٠ً:

 الذرجاخ العلويح: -

 . 1982سِٚب١ٔب  -ِبرست١ش فٟ ٕ٘ذسخ تىٌٕٛٛر١ب اٌغضي ٚإٌس١ذ / ربِؼخ رٛسرٟ آسبوٟ/ ٠بش  -

 . 1985سِٚب١ٔب  -ٕس١ذ / ربِؼخ رٛسرٟ آسبوٟ/ ٠بش فٟ ٕ٘ذسخ تىٌٕٛٛر١ب إٌس١ذ ٚاٌ  (P.H.D)دوتٛساٖ فٍسفخ -

 اللغاخ الأجنثيح:

 اٌٍغخ اٌشِٚب١ٔخ: لشاءح ٚوتبثخ ِٚحبدحخ -

 اٌٍغخ الإٔى١ٍض٠خ: لشاءح ٚوتبثخ ِٚحبدحخ -

  شهاداخ في أنظوح إدارج الجىدج:

، ِسزً BSI ،1996لأٔظّخ ئداسح اٌزٛدح ِٓ ِؼٙذ اٌّٛاغفبد اٌجش٠طبٟٔ  QMS Lead Auditorِذلك سئ١س  -

. ١٘ٚئخ اٌّٛاغفبد ٚاٌّمب١٠س اٌؼشث١خ اٌسٛس٠خ 1996/1182437ٌٕذْ  IRCAفٟ اٌسزً اٌذٌٟٚ ٌٍّذلم١ٓ اٌّزبص٠ٓ 

8/1997. 

 أٔظّخ ئداسح اٌزٛدح. ئتجبع دٚساد فٟ -

 الخثراخ الأكاديويح والإداريح :
ثحٍت. ِٚٓ حُ ئربصح ثلا أرش  فٟ ضشوخ اٌطٙجبء اٌؼبِخ ٌٍّغبصي ٚإٌّبسذ 1982ِذ٠ش إٌس١ذ ػبَ  -1982-1986

 ٌتحؿ١ش اٌذوتٛساٖ فٟ سِٚب١ٔب.

-1989سئ١س ضؼجخ إٌس١ذ ِٚٓ حُ سئ١سبً ٌذائشح اٌذسِاسبد فٟ اٌّإسسخ اٌؼبِخ ٌٍػٕبػبد إٌس١ز١خ.  -1986-1989

 ٠خ. ِؼبْٚ ِذ٠ش ِذ٠ش٠خ اٌتػ١ٕغ ٚسئ١س دائشح اٌجحج اٌؼٍّٟ ٚاٌتط٠ٛش اٌػٕبػٟ فٟ ِإسسخ الإسىبْ اٌؼسىش - 2003

ػؿٛ ا١ٌٙئخ اٌتذس٠س١خ فٟ لسُ ٕ٘ذسخ اٌغضي ٚإٌس١ذ ثى١ٍخ إٌٙذسخ اٌى١ّ١بئ١خ ٚاٌجتش١ٌٚـخ ثزبِؼخ  -2017- 2003

 اٌجؼج .

 . زبِؼـخ اٌجؼجثسئ١س لسُ ٕ٘ذسخ اٌغضي ٚإٌس١ذ ثى١ٍخ إٌٙذسخ اٌى١ّ١بئ١خ ٚاٌجتش١ٌٚـخ  - 2005 -2003 -

 ٕبػبد إٌس١ز١خ.ػؿٛ ِزٍس ئداسح اٌّإسسخ اٌؼبِخ ٌٍػ -2004-2009 -

 ػؿٛ اٌٍزٕخ اٌّشوض٠خ ٌٍزٛدح ٚالاػتّبد٠خ فٟ ربِؼخ اٌجؼج. -2003-2017 -

 . زبِؼـخ اٌجؼجثلسُ ٕ٘ذسخ اٌغضي ٚإٌس١ذ ثى١ٍخ إٌٙذسخ اٌى١ّ١بئ١خ ٚاٌجتش١ٌٚـخ أستبر ِسبػذ فٟ  -2008-2014 -

 . زبِؼـخ اٌجؼجثٌجتش١ٌٚـخ لسُ ٕ٘ذسخ اٌغضي ٚإٌس١ذ ثى١ٍخ إٌٙذسخ اٌى١ّ١بئ١خ ٚاأستبر فٟ  -2014-2017 -

 

هنذسح هيكانيك الصناعاخ النسيجيح وتقانانها تكليح الهنذسح الويكانيكيح والكهرتائيح أستار في قسن  -لتاريخه -7102 -

 تجاهعح دهشق. 
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 ػؿٛ ٌزٕخ اٌزٛدح فٟ و١ٍخ إٌٙذسخ ا١ٌّىب١ٔى١خ ٚاٌىٙشثبئ١خ ثزبِؼخ دِطك . -ٌٚتبس٠خٗ  2017 -

اٌػبدس ػٓ ٚص٠ش اٌذفبع ٌٛؾغ د١ًٌ  21/7/2019تبس٠خ  7323س اٌٛصاسٞ سلُ  ػؿٛ ٌزٕخ اٌمشا -2019 -

 استشضبدٞ ٌٍّٛاغفبد ٚاٌطشٚـ اٌف١ٕخ ٌؼمٛد الألّطخ.

اٌّطىٍخ استٕبداً ٌمشاس اٌس١ذ سئ١س  24/10/2019تبس٠خ  2561ػؿٛ ٌزٕخ الأِش الإداسٞ سلُ  -2019 -

غ دفبتش اٌطشٚـ اٌف١ٕخ ِٚحبؾش اٌػٕغ ٌٍّٛاد اٌتٟ اٌمبئذ اٌؼبَ ٌٍز١ص ٚاٌمٛاد اٌّسٍحخ ، ٌٛؾ–اٌزّٙٛس٠خ

  تستزش٘ب ئداسح اٌّّٙبد.

لسُ ٕ٘ذسخ ١ِىب١ٔه اٌػٕبػبد إٌس١ز١خ ٚتمبٔبٔٙب ثى١ٍخ إٌٙذسخ ا١ٌّىب١ٔى١خ ٚاٌىٙشثبئ١خ  سئ١س -ٌتبس٠خٗ -2020 -

  ثزبِؼخ دِطك.

 ِطك.سئ١س ٌزٕخ اٌجحج اٌؼٍّٟ فٟ فشع ٔمبثخ إٌّٙذس١ٓ ثّحبفظخ د -2021 -2020 -

 ػؿٛ ٌزٕخ اٌػٕبػبد إٌس١ز١خ فٟ فشع ٔمبثخ إٌّٙذس١ٓ ثّحبفظخ دِطك. -ٌتبس٠خٗ -2020 -

 الخثراخ التذريسيح تالجاهعاخ السىريح:

 قسن هنذسح هيكانيك الصناعاخ النسيجيح وتقانانها تكليح الهنذسح الويكانيكيح والكهرتائيح تجاهعح دهشق: في  -

(، اٌسلاِخ ا١ٌّٕٙخ، ثشِزخ ٚتػ١ُّ اٌّػبٔغ 2ػبٔغ إٌس١ذ، تمبٔخ إٌس١ذ )اٌم١بسبد ِٚشالجخ اٌزٛدح، تػ١ُّ ِ

إٌس١ز١خ، خبِبد إٌس١ذ ٚخٛاغٙب، اٌّٛاد الأ١ٌٚخ اٌطج١ؼ١خ إٌس١ز١خ، تمبٔخ الأ١ٌبف اٌطج١ؼ١خ اٌخبغخ، ِشالجخ اٌزٛدح 

اٌزذٜٚ الالتػبد٠خ )ِبرست١ش(، تىٌٕٛٛر١ب إٌس١ذ )ِبرست١ش(، ـشق تػ١ٕغ إٌّسٛربد )ِبرست١ش(، دساسخ 

 -2003ٌٍّطشٚػبد إٌس١ز١خ )ِبرست١ش(، ئضشاف ػٍٝ سسبئً دوتٛساٖ ِٚبرست١ش ِٚطبس٠غ تخشد ِٚطبس٠غ ئٔتبر١خ )

 ٌٚتبس٠خٗ(.

 في قسن هنذسح الغزل والنسيج تكليح الهنذسح الكيويائيح والثتروليح تجاهعح الثعج :  -

(، ٍِٛحبد 2(، تمبٔخ إٌس١ذ)1ح١ًٍ إٌّسٛربد، تمبٔخ إٌس١ذ )ؾجف ِٚشالجخ رٛدح الإٔتبد، تػ١ُّ ِػبٔغ إٌس١ذ، ت

غٕبػخ إٌس١ذ، تمبٔخ إٌس١ذ اٌحذ٠خخ )ِبرست١ش(، ئضشاف ػٍٝ سسبئً دوتٛساٖ ِٚبرست١ش ِٚطبس٠غ تخشد ِٚطبس٠غ 

 ٌٚتبس٠خٗ(. -2003ئٔتبر١خ )

 ة:في قسن هنذسح هيكانيك الغزل والنسيج تكليح الهنذسح الويكانيكيح تجاهعح حل -

 (.2008-2003(، ئضشاف ػٍٝ ِطبس٠غ تخشد ٚئٔتبر١خ )5(، آلاد إٌس١ذ )4(، آلاد إٌس١ذ )2آلاد إٌس١ذ ) 

 في قسن هنذسح الويكانيك العام تكليح الهنذسح الويكانيكيح والكهرتائيح تجاهعح دهشق)السىيذاء(:  -

 ػبظ ٕ٘ذسخ اٌمٜٛ ا١ٌّىب١ٔى١خ.ِمشس اٌتٕظ١ُ اٌػٕبػٟ ٚئداسح اٌّطشٚػبد، ٌطلاة اٌسٕخ اٌخبِسخ اخت -

 د٠ٕب١ِه ا٢لاد ٚالا٘تضاصاد، ٌطلاة اٌسٕخ اٌشاثؼخ اختػبظ ٕ٘ذسخ اٌمٜٛ ا١ٌّىب١ٔى١خ -

 في قسن الويكاترونيكس في الكليح التطثيقيح تجاهعح دهشق: -

 ِمشس اٌتٕظ١ُ اٌػٕبػٟ ٚالالتػبد إٌٙذسٟ ٌطلاة اٌسٕخ اٌخب١ٔخ. -

 اٌسٕخ الأٌٚٝ. ِمشس الإداسح ٚاٌزٛدح ٌطلاة -

 في قسن تقانح الحاسىب في الكليح التطثيقيح تجاهعح دهشق: -

 ِمشس ٔظُ اٌّؼٍِٛبد الإداس٠خ ٌطلاة اٌسٕخ اٌخب١ٔخ. -

 الوؤلفاخ 

 الكتة الجاهعيح: -أ

 . 2008-2007(، ِذ٠ش٠خ اٌىتت ٚاٌّطجٛػبد ثزبِؼخ اٌجؼج، 2تمبٔخ إٌس١ذ )وتبة  – 1

 .  2009-2008ثزبِؼخ اٌجؼج ، ِذ٠ش٠خ اٌىتت ٚاٌّطجٛػبد ٔتبد، ؾجف ِٚشالجخ رٛدح الإوتبة  -2

 . 2011-2010ثزبِؼخ اٌجؼج ،ِذ٠ش٠خ اٌىتت ٚاٌّطجٛػبد  تح١ًٍ إٌّسٛربد،وتبة  -3

ثزبِؼخ ٍِٛحبد غٕبػخ إٌس١ذ، ثبٌّطبسوخ ِغ الأستبر اٌذوتٛس أحّذ اٌّحّٛد ، ِذ٠ش٠خ اٌىتت ٚاٌّطجٛػبد وتبة  -4

 .2011-2010، اٌجؼج

 .2013-2012ثزبِؼخ اٌجؼج،ِذ٠ش٠خ اٌىتت ٚاٌّطجٛػبد (، 2وتبة تػ١ُّ اٌّػبٔغ ) -5

 . 2015-2014،  ثزبِؼخ اٌجؼجِذ٠ش٠خ اٌىتت ٚاٌّطجٛػبد  (،1) وتبة تمبٔخ إٌس١ذ -6

 . 2016-2015، ثزبِؼخ اٌجؼجِذ٠ش٠خ اٌىتت ٚاٌّطجٛػبد ، وتبة غٕبػخ اٌسزبد -7
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   .2019-2018، ِذ٠ش٠خ اٌىتت ٚاٌّطجٛػبد ثزبِؼخ دِطك، ٌطج١ؼ١خوتبة اٌّٛاد الأ١ٌٚخ إٌس١ز١خ ا -8

 . )ل١ذ الإٔزبص( 2020 -2019، ِذ٠ش٠خ اٌىتت ٚاٌّطجٛػبد ثزبِؼخ دِطك، وتبة تىٌٕٛٛر١ب إٌس١ذ -9

 :العاهحالكتة  -ب

. 1993ػبَ وتبة اٌجحج اٌؼٍّٟ ِٚفَٙٛ الإثذاع ٚالاختشاع، غبدس ػٓ ِطجؼخ ِإسسخ الإسىبْ اٌؼسىش٠خ دِطك،  –1

 ِٓ اٌمطغ اٌٛسف.

 .1994وتبة الإثذاع ٚالاختشاع فٟ سٛس٠خ، ِطجؼخ ِإسسخ الإسىبْ اٌؼسىش٠خ، دِطك ، – 2

 .1995، ِطجؼخ ِإسسخ الإسىبْ اٌؼسىش٠خ، دِطك، 9000ISOوتبة ئداسح اٌزٛدح اٌطبٍِخ ٚالأ٠ضٚ  – 3

 .1997ِطك وتبة اٌّح١ف فٟ ػبٌُ الإثذاع ٚالاختشاع، ِطجؼخ داس اٌحػبد، د – 4

 .1997، ِطجؼخ داس اٌحػبد ، دِطك ، ISO 9000وتبة اٌّذخً ئٌٝ ئداسح اٌزٛدح اٌطبٍِخ ٚالأ٠ضٚ  – 5

 .1999وتبة سحٍخ فٟ آفبق الإثذاع ٚالاختشاع، ِطجؼخ داس اٌحػبد ، دِطك ، – 6

سبد الاستشات١ز١خ ، أٔظّخ ئداسح اٌزٛدح ٚالإداسح اٌج١ئ١خ ٚاٌػحخ ٚاٌسلاِخ ا١ٌّٕٙخ اٌذ١ٌٚخ ، ِشوض اٌذسا -7

 .2010دِطك،

 الأتحاث العلويح الوسجلح والونجزج والونشىرج في الوجلاخ العلويح الوحكوح ، هنها:

ِزٍخ ربِؼخ اٌجؼج اٌّزٍذ  –ٚتأح١ش٘ب ػٍٝ الأداء اٌج١ئٟ فٟ اٌػٕبػبد إٌس١ز١خ  ISO 14000أٔظّخ الإداسح اٌج١ئ١خّ  -1

28  ،2006. 

 .2006،  29ٔس١ذ ألّطخ اٌزبوبسد، ِزٍخ ربِؼخ اٌجؼج، اٌّزٍذ  ؾّبْ اٌزٛدح فٟ تىٌٕٛٛر١ب -2

 .2009،  31ِزٍخ ربِؼخ اٌجؼج، اٌّزٍذ  دساسخ اٌؼٛاًِ اٌّإحشح ػٍٝ تىٌٕٛٛر١ب ٔس١ذ ألّطخ اٌطٛادس اٌمط١ٕخ، -3

، 32اٌّزٍذ ِزٍخ ربِؼخ اٌجؼج  دساسخ اٌطشٚـ اٌّخٍٝ لإٔتبد لّبش اٌذ١ُٔ )اٌز١ٕض( ِٓ اٌغضٚي اٌمط١ٕخ اٌسٛس٠خ، -4

2010. 

 .2011، 32اٌّزٍذ ، ِزٍخ ربِؼخ اٌجؼج دساسخ ئِىب١ٔخ تحس١ٓ اٌخػبئع اٌف١ض٠بئ١خ ٚا١ٌّىب١ٔى١خ لألّطخ اٌذاِسىٛ، -5

ِزٍخ ربِؼخ اٌجؼج،  دساسخ اٌؼ١ٛة فٟ ِٕسٛربد اٌسزبد اٌٛثشٞ ثبستخذاَ أدٚاد ؾجف اٌزٛدح ِٚؼبٌزتٙب، - 6

 .2011، 33اٌّزٍذ

ِزٍخ ربِؼخ اٌجؼج د إٌس١ذ اٌلاِىٛو١خ اٌحذ٠خخ ثبستخذاَ أدٚاد ؾجف اٌزٛدح الإحػبئ١خ، تحس١ٓ ئٔتبر١خ آلا -7

 . 2012، 34اٌّزٍذ

 .2014الألّطخ إٌّسٛرخ، ِزٍخ ربِؼخ اٌجؼج، اٌّزٍذ،  رٛدحدساسخ تأح١ش أرٙضح اٌذٚثٟ اٌحذ٠خخ ٌفتح إٌفس ػٍٝ  -8

ٌّستخذِخ فٟ ِىبفحخ اٌتػحش، ثبٌّطبسوخ ِغ ـبٌجخ اٌّبرست١ش دساسخ ثؼؽ اٌخٛاظ ا١ٌٙذس١ٌٚى١خ ٌلألّطخ اٌتم١ٕخ ا -9

، ػبَ 2، اٌؼذد 29ِزٍخ ربِؼخ دِطك ٌٍؼٍَٛ إٌٙذس١خ،اٌّزٍذ إٌّٙذسخ س٠ُ سٍّْٛ ٚاٌذوتٛس ِحّذ أ١ِٓ ـ١ٍّبد،

2013. 

ِزٍخ ربِؼخ  اٌستشح اٌزو١خ، ثبٌّطبسوخ ِغ ـبٌجخ اٌّبرست١ش، إٌّٙذسخ ٔسش٠ٓ حسٓ ٚاٌذوتٛس ِحّذ ِٕبي ػ١سٝ، -10

 .2014، اٌجؼج اٌّزٍذ

 Textiles، اٌّزٍخ الأِش٠ى١خ الألّطخ حلاح١خ الأثؼبد ٚاٌّفشغخ ٌؼضي أٔبث١ت إٌفف –إٌّسٛربد ٚتطج١مبتٙب اٌتم١ٕخ-11

and Light Industrial Science and Technologyاٌّزٍذ ، Certificate of Acceptance of the Paper 

TLIST10082. 

 .38،2016ِزٍخ ربِؼخ اٌجؼج، اٌّزٍذ  ىب١ٔخ تط٠ٛش ـش٠مخ تم١١ُ الأحش اٌج١ئٟ ٌٍّطشٚػبد إٌس١ز١خ،دساسخ ئِ -12

(، دساسخ تح١ٍ١ٍخ ٌخٛاظ ألّطخ اٌّظلاد ٚتأح١ش٘ب ػٍٝ 2014سؤٜ ِٕػٛس، ـب٘ش لذاس، ص١٘ش ِٕػٛس، ) -13

 . 36،2014ٔفبر٠خ اٌٙٛاء، ِزٍخ ربِؼخ اٌجؼج ، اٌّزٍذ 

لذاس، استخذاَ أدٚاد اٌتٕم١ت ئداسح اٌّٛاسد اٌجطش٠خ، ِزٍخ ربِؼخ دِطك ٌٍؼٍَٛ  رلاي اٌؿب٘ش، ـب٘ش -14

 .2014الأسبس١خ،

ـب٘ش لذاس، دساسخ تأح١ش ػ١ٍّخ ؾُ خ١ف اٌٍحّخ فٟ آلاد إٌس١ذ اٌحذ٠خخ ػٍٝ رٛدح الألّطخ إٌّسٛرخ، ِحٍخ  -15

 . 2013، 35ربِؼخ اٌجؼج، اٌّزٍذ 

 تراءاخ الاختراع:

 .اختشاع فٟ ِزبي ٕ٘ذسخ تىٌٕٛٛر١ب اٌػٕبػبد إٌس١ز١خ ِٕفشداً ٚاٌؼذ٠ذ ِٓ اٌجشاءاد ثبٌّطبسوخحّب١ٔخ ثشاءاد  -



    Taher Rajab Kaddar      (CV) لذكتىر طاهر رجة قذّارالأستار ا 

  Page 4 / 14  

 عضى في الجوعياخ والجهاخ التاليح:

 ٔمبثخ إٌّٙذس١ٓ اٌسٛس١٠ٓ  -2 اٌّؼٙذ اٌذٌٟٚ ٌٍٕس١ذ ثّبٔطستش فٟ ثش٠طب١ٔب -0

 سٛس٠خ ٌٍزٛدحاٌزّؼ١خ اٌؼ١ٍّخ اٌ -4 اٌزّؼ١خ اٌؼ١ٍّخ اٌسٛس٠خ ٌٍّؼٍِٛبت١خ -3

 اٌسٛس١٠ٓاٌّختشػ١ٓ  رّؼ١خ -6 اتحبد اٌػحف١١ٓ اٌسٛس٠ٓ -5

  اٌزّؼ١خ اٌى١ٔٛخ اٌسٛس٠خ -7

 نشاطاخ علويح:

 سئ١س اٌٍزٕخ اٌؼ١ٍّخ ٚػؿٛ اٌٍزٕخ اٌتحؿ١ش٠خ ٌّؼشؼ اٌجبسً ٌلإثذاع ٚالاختشاع.  -1992-2003 -

فشٚع ٔمبثخ إٌّٙذس١ٓ اٌسٛس١٠ٓ ٚاٌّشاوض  اٌخمبف١خ ٔظُ ٚحبؾش فٟ اٌؼذ٠ذ ِٓ اٌذٚساد اٌتذس٠ج١خ فٟ  -1986-2021-

ٚاٌزبِؼبد، ِٚىتجخ الأسذ، ٚاٌّؼٙذ اٌؼبٌٟ ٌٍت١ّٕخ الإداس٠خ ثذِطك، ٚاٌّإسسبد اٌؼبِخ فٟ ِٛاؾ١غ تىٌٕٛٛر١ب إٌس١ذ 

 ٚالإثذاع ٚالاختشاع. ISO9000 ٚISO14000 ٚISO18000 ٚ 17025 ISOٚأٔظّخ ئداسح اٌزٛدح الأ٠ضٚ 

 ٌؼذ٠ذ ِٓ أسبث١غ اٌؼٍُ ٚإٌذٚاد ٚاٌّإتّشاد اٌؼ١ٍّخ ٚاٌّح١ٍخ ٚاٌذ١ٌٚخ . ضبسن فٟ ا  -

  الوؤتوراخ العلويح الذوليح :الوشاركح في 
 ئٌٝ اٌذٚي اٌتب١ٌخ:ٌٍّطبسوخ ثأثحبث ػ١ٍّخ ِسزٍخ ِٕٚزضح أٚفذد ثّّٙبد ػ١ٍّخ سس١ّخ 

اٌجبوستبْ )ِشت١ٓ(، سٍطٕخ  ، ثٍز١ىب، تشو١ب،١ٌج١ب سِٚب١ٔب، ئسجب١ٔب، ئ٠طب١ٌب، ِػش )ِشت١ٓ( ، ث١شٚد، اسطٕجٛي، أٌّب١ٔب،

  ػّبْ، الأسدْ )ِشت١ٓ( ، ثش٠طب١ٔب )ربِؼخ ِبٔطستش، ربِؼخ ٠ٍٚض ثٛلا٠خ وبسد٠ف(، اٌػ١ٓ )ربِؼخ ١ٙ٠ٚٓ( .
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Prof. Dr. Eng. Taher Rajab Kaddar 
 

 
PERSONAL INFORMATION 
 

- House : Island B2,Al-Assad Suburb, Damascus,011, Syria. 

- Ph.: +963 115350098    Mobil: +963 933517314 ; Fax No.:00963115423296       

- Email: dr.t-kadd@mail.sy;  taher.kaddar@damascusuniversity.edu.sy 

- Sex Male | Date of birth 30/ March /1956 | Nationality Syrian 

- Place of birth: Asila, Hama. 

- Civil status: Married. 

 
AREA OF RESEARCH 

INTEREST: 1. Textile Technology Engineering. 

2. Quality management systems 

3. Invention and creation 

WORK 

EXPERIENCE  

 

17.09.2017.to present Professor Dr. Eng. Member of staff of Department of Textile 

Industries Mechanical Engineering and Their Techniques in  Faculty 

of Mechanical and Electrical Engineering , Damascus University, 

Syria 

From 2003 to 

17.9.2017 

 

Professor Dr. Eng. Member of staff of Department of Textile and 

Spinning Engineering, Faculty of Chemical and  Petroleum 

Engineering, AL-Baath University , Syria, Head of Department of 

Textile and Spinning Engineering (from2003 to 2005).   

 

From 1986 to Present Lecturer at Textile Industries Mechanical Engineering and Their 

Techniques Department ,and Design Engineering Department. 

Faculty of Mechanical and Electrical Engineering in Damascus 

University, Syrian Arab Republic 

mailto:dr.t-kadd@mail.sy
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EDUCATION AND 

TRAINING   

 

1997 QMS Lead Auditor certificate : 

ISO 9000 Quality management systems , certificated Lead Auditor , 

from BSI,1997, Registered  In IRCA , London, UK . 

Environment Management Systems  (EMS)  certificated Lead 

Auditor 

 

From September  1982 

to December 1985 

PHD  Certificate  

Doctor Engineer In Weaving Technology Engineering. 

Department of Spinning and Weaving Technology Engineering, 

Faculty of Textile’s Chemistry  and Technology  Engineering 

"Gheorghe Asachi" Technical University of Iaşi 

,Romania, 1985,Textile Technology Engineering. 

 

From September 1976 

to July 1982 

Bachelor 

Master of science in Spinning and Weaving Technology 

Engineering. 

Department of Spinning and Weaving Technology Engineering, 

Faculty of Textile’s Chemistry  and Technology  Engineering 

IASI University, Romania. Textile and Spinning Technology 

Engineering. 

 

1975 Baccalaureate 
*General Secondary school Education Certificate, Scientific 

From 2003 to 2008 

 

Lecturer at. department of Textile and Spinning Engineering. 

Weaving Technology, Faculty of Mechanical and Electrical 

Engineering ,Aleppo University, Syria. 

From 2005 to 2010 Member of Board of General Organization for Textile Industry , 

Damascus, Syria. 

From 1989 to 2003 Vice Director of Manufacturing Directorate and Head of scientific 

Research & industrial Development, in  MILIHOUS , Damascus 

.Syria 

Head of scientific committee-of  AL Basel exhibition  for inventions 

and creations , Damascus , Syria (1992-2003). 

From 1986 to 1989 Head of Studies Department  In General Organization for Textile 

Industry(GOTI) . Damascus, Syria 

From 1982 to 1985 Engineer Director of weaving department ,.  

AL-Shahba General Company for Spinning and weaving ,Aleppo, 

Syria. 

http://www.tuiasi.ro/en/
http://www.tuiasi.ro/en/
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Section. 

* Graduated from Asila Secondary school, Hama.  

 

PERSONAL SKILLS   
 

 

 

Mother tongue(s) Arabic 

  

Other language(s) UNDERSTANDING  SPEAKING  WRITING  

Listening  Reading  
Spoken 

interaction  

Spoken 

production  
 

English B2 B2 B2 B2 B2 

Romanian B2 B2 B2 B2 B2 

  

Communication skills Excellent Communication skill to present points precisely and clearly. 

Problem solving skills and ability to think critically. 

Good deliver output in less time without losing efficiency. 

Excellent communication and written skills as well as good 

organizational skills Job-related.  

Good communication skills gained through my experience as student 

Organizational/ managerial skills 

  

17/09/2017.

to present 

Professor at Department of Textile Industries Mechanical Engineering and Their 

Techniques in faculty of Mechanical and Electrical Engineering in Damascus 

University, Syria. 

  

From 2003 

to 

17/9/2017 

 

Professor at Department of Textile and Spinning Engineering.  

Head of Department of Textile and Spinning Engineering (from2003 to 2005). 

in  the Faculty of Chemical and  Petroleum Engineering , 

AL-Baath University , Syria. http://albaath-univ.edu.sy/en/ 

 

From 2005 

to 2010 

Member of Board of General Organization for Textile Industry, Damascus  

E-mail: syr-textile@mail.sy 

From 1989 

to 2003 

Vice Director of Manufacturing Directorate and Head of scientific Research & 

industrial Development, in the Military Housing Establishment (MILIHOUSE), 

Head of scientific committee-of  AL Basel exhibition  for inventions and creations , 

Damascus, Syria (1992-2003). 

From 1986 

to 1989 
Head of Studies Department  In General Organization for Textile Industry . 

Damascus, Syria,www.textile.org.sy  

mailto:syr-textile@mail.sy
http://www.textile.org.sy/?utm_source=Decypha&utm_medium=Financial_Platform&utm_campaign=Decypha
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ADDITIONAL INFORMATION 

 

From 1982 

to 1985 
Director of weaving department ,.  

AL-Shahba General Company for Spinning and weaving ,Aleppo, Syria. 

Other skills 

  

Organisational /managerial skills 

  

From  March 2005  to 

17.09.2017 

 

Member of Quality and  Accreditation Central Committee , in  AL-

Baath University .   

From 2005 to 2010 Member of Board of General Organization for Textile Industry , 

Damascus. 

 

From 2003  to 2005 

 

Head of Department of Textile and Spinning Engineering, Faculty 

of  

Chemical and  Petroleum Engineering , AL-Baath University , 

Syria. 

 

From August 1989 to 

August 2003 

- Vice Director of Manufacturing Directorate and Head of scientific 

Research & industrial Development, Military Housing Establishment 

(MILIHOUS) , Damascus .  

- Head of scientific committee-of  AL Basel exhibition  for inventions 

and creations, Damascus, Syria (1992-2003). 

- Organising and managing more than 30 Training course in  

MILIHOUS, Syrian Engineering Syndicate, in  most of its 

branches. 

 

From January 1986 to  

August 1989 

Head of Study Department in General Organization for Textile 

Industry,  Damascus, Syria .(spinning , weaving ,quality control ) 

Driving licence B 

Publications 

Accredited University Books 

1.Kaddar, Taher (2019), Natural Textile Raw Materials , Damascus University Publishing 

Directorate, Damascus, Syria. 
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2.Kaddar, Taher (2016),Carpets Industry, AL-Baath University Publishing Directorate, Homs, 

Syria. 

3.Kaddar, Taher (2015), Weaving Technology (1), AL-Baath University Publishing Directorate, 

Homs, Syria. 

4.Kaddar, Taher (2013),Design of weaving Factories(2), Ed. AL-Baath University AL-Baath 

University Publishing Directorate,, Homs, Syria. 

5.Kaddar, Taher (2010), Weaving Analysing  AL-Baath University Publishing Directorate, 

Homs, Syria,    

6.Kaddar, Taher, AL Mahmoud, Ahmed, ( 2010), pollution in Textile Industry,  AL-Baath 

University Publishing Directorate, Homs, Syria. 

7.Kaddar,Taher (2009), Monitoring & Control of Production Quality, AL-Baath University 

Publishing Directorate, Homs, Syria. 

8.Kaddar, Taher (2007), Weaving Technology (2), AL-Baath University Publishing Directorate, 

Homs, Syria,  

Other Books  

9.Kaddar, Taher (2010), The Role of Professional Health and Safety, Environment and Quality 

Management Systems, AL-Arabic Center for Strategic Studies,  Damascus , Syria .  

10.Kaddar, Taher (2000), Tour in horizons of inventions and creations, Ed. Dar Alhasad 

Publishing Co., Damascus  , Syria . 

11.Kaddar, Taher (1998), Entrance to total quality management and ISO 9000, Ed. Dar Alhasad 

Publishing Co., Damascus , Syria . 

12. Kaddar, Taher (1997), The Ocean in Inventions and Creations, Ed. Dar Alhasad Publishing 

Co., Damascus, Syria . 

13.Kaddar, Taher (1995), Total Quality Management and ISO 9000, Ed. Milihouse Publishing 

Co., Damascus  , Syria . 

14.Kaddar, Taher (1994), Inventions and creations In Syria, Ed. Milihouse Publishing Co., 

Damascus, Syria . 

15.Kaddar, Taher (1993), The Conception of Inventions and Creations, Ed. Millhouse Publishing 

Co, Damascus, Syria . 

Published scientific Researches 

 

Kaddar TR. Garment Quality Assurance in the Ready-Made Industry. Journal of Textile Science & 

Fashion Technology.2018, 

Kaddar TR. Textile industries between reality and ambition and prospects for modernization and 

development. J Textile Eng Fashion Technol. 2018;4(4):313‒314. DOI: 10.15406/jteft.2018.04.00157. 

Kaddar T (2018) Development Horizons for Textile Industries Present and Future. J Textile Sci 

Eng. 8: 364. doi: 10.4172/2165-8064.1000364. 

Kaddar TR (2018) The Impact of Fashion on the Future of the Textile Industry and Opportunities for 

Improvement and Development. Int J Fashion Technol Textile Eng 1(1): 1-2. 
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Kaddar,Taher (2016), Study the Possibility of Improvement the Environmental Impact 

Assessment Process of Textile's projects, AL-Baath University journal, Vol. No. 38., Publishing 

approval No. 1155 date 11/07/2016 ,Homs, Syria . 

Kaddar, Taher (2014),  A Study of Influence of Modern Dobby Machines on Woven Fabrics 

Quality, AL-Baath University journal, VOL. No. 36, Publishing approval No.930, date 

06/07/2014 ,Homs, Syria  

Kaddar, Taher; Ibrahim, Aous, Textiles for Technical Applications - 3D Spacer Fabric for 

Insulating, Textiles and Light Industrial Science and Technology (TLIST) journal,Volume 3, 

2014 DOI: 10.14355/tlist.2014.0301.04.  

Nesren Hasan;  kaddar, Taher; Manal, Isa, Smart jacket, AL-Baath University journal, No., 

Publishing approval No., date 13/02/2014  Homs, Syria. 

Roua Mansour, Taher Rajab kaddar,.Zohair Mansour, (2014), Analytical  Study of Parachute 

And Umbrella Fabrics Properties And Its effect on Air Permeability, AL-Baath University 

journal,No.36/2014, Publishing approval No. 180, date 13/02/2014  Homs, Syria. 

Kaddar,Taher ; Al- Daher, Jalal  (2014), Using Data Mining Tools For Human Resource 

Management, Damascus University Journal for basic Sciences  ,Volume No. ,2014 . 

Kaddar, Taher (2013), A Study of Influence of Weft Beat-Up Process in Modern Weaving 

Machines on Woven Fabrics Quality, AL-Baath University journal, No.35, date 03/09/2013, 

Homs, Syria. 

Salamon, Rem; Kaddar, Taher; Tulemat M. (2013) Study of Some Hydraulic Properties of 

technical Fabrics Used for Combat Desertification, Damascus University Journal for basic 

Science ,Volume No.29,  Serial No. 2, 2013,pag. 449-456. 

Kaddar, Taher (2012), Productivity Improvement of Modern Shuttleless weaving Machines by 

using the Statistical Quality Control Tools, AL-Baath University journal, No.34, Publishing 

approval No.3253, date 28/05/2012  Homs, Syria. 

Kaddar, Taher (2011),  A Study of  Defects in the Pile Woven Carpets by using the Quality Control 

Tools and it's Treatments, AL-Baath University journal,No.33, Publishing, approval No. N0.2701, 

date 24/08/2011, Homs, Syria.   

Kaddar, Taher (2011), A Study of Possibility of Improvement of Physical & Mechanical 

Characteristics of Damask Fabrics, AL-Baath University journal, No.32, Publishing approval 

No. 896 ,date 20/01/2011, Homs, Syria. 

Kaddar, Taher (2010),  A Study of the Optimum Conditions for  the Denim Fabrics (Jeans) 

Production from Syrian Yarns . AL-Baath University journal, No.32, Publishing approval No. 

2863, date 17/05/2010, Homs, Syria. 

Kaddar, Taher (2009), A study of Influential Factors on Weaving Technology of Cotton Tents 

Fabrics. AL-Baath University journal, No.31, Publishing approval No. 1590, date 03/08/2009 

Homs, Syria. 

Kaddar, Taher (2006), Quality Assurance in Weaving Technology of  Jacquard Fabrics , AL-

Baath University journal, No.29,Homs, Syria. 

Kaddar, Taher (2006),  A study of International Environment Management Systems (ISO14000 

Influence at Environment Performance in Textile Industries,  AL-Baath University journal, 

No.28, Homs, Syria. 
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CIOARĂ, LUCICA; CIOARĂ, IOAN; ARNĂUTU, IRINA; KADDAR, TAHER, (2013). 

woven Filter fabrics With Functional Design, BULETINUL INSTITUTULUI POLITEHNIC 

DIN IASI, BULLETIN OF THE POLYTECHNIC INSTITUTE OF IASI 

Tomul LIX (LXIII), Fasc. 3, Pages 33, Description, Iasi Romania. 

Presentations 

National & International scientific conferences  participations ( as participant with  scientific or 

oral presentations): More than 50 conference participations, In Syria, Romania, Italy, Germany, 

Spain, Turkey, Belgium, Egypt, Pakistan, Sultanate Oman, Lebanon, Jordan, UK, China . 

Conferences 

I participated in national & international scientific conferences  ( as participant or with oral 

presentations & member in organization & scientific committee) :  more than 50 conferences 

participations, In Syria, Romania, Italy, Germany, Spain, Turkey, Belgium, Egypt, Pakistan, 

Sultanate Oman, Lebanon, Jordan, UK, China. you can find them in the websites . 

E.g.:Oral presentation, Quality Assurance in Weaving Technology of Jacquard Fabrics  at the 

Centenary Conference in Manchester.3-4 November 

2010, Manchester UK 

Seminars More than 200  Seminars, in field of textile ,in AL-Baath University, Homs, Syria. 

Honours and awards 

1. The golden medal  from (WIOP) , Geneva, As the best inventor in AL-Basel  Exhibition for  

invention and creation in the 1994,Damascus ,Syria . 

2. More than 20 International and Arabic and Syrian  golden awards, Such as : AL-Basel exhibition 

for Invention and Creation ) golden award (1994-2017), as the best inventor in  Al Basel invention  

exhibition. and more than 50 Appreciations certificate   

Memberships 

Editorial Board member for Textile Engineering & Fashion Technology. 

http://medcraveonline.com/JTEFT/editorial-board 

Syrian Society for Scientific Research ,2018 

Arab Quality Maker (AQM), Accredited Advisor, Certificate No. 8/5/1/36, Date: 22/10/2016. 

QMS Lead Auditor Registered In SASMO –Syria (1996). 

QMS Lead Auditor  Registered in  IRCA .London .(1996). 

Quality committee in Damascus Chamber of Industry (1995).  

Establisher & Member of Syrian Inventors Association.(1993) 

Syrian Engineers Syndicate , Damascus Branch, (1982). 

Syrian Universe  Association (1990). 

ITI –International Textile Institute- Manchester, Membership (2010) 

Syrian Scientific Association for quality,2009 . 

Syrian Scientific Association for Informatics,1995 

References  

Taher Rajab Kaddar: Professor, Damascus University, Syria. 

SAP is an open access publisher of journals covering a wide range of academic disciplines 

http://www.sapub.org/journal/editorialdetails.aspx?JournalID=1014&PersonID=19361. 

http://www.tex.tuiasi.ro/BIP/2013/Fasc_Tex_3_2013.pdf#page=33
http://www.tex.tuiasi.ro/BIP/2013/Fasc_Tex_3_2013.pdf#page=33
http://medcraveonline.com/JTEFT/editorial-board
https://www.linkedin.com/in/syrian-society-for-scientific-research-a33577108
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Citations 

Faculty of Mechanical and Electrical Engineering , Damascus University, Syria . 

http://damasuniv.edu.sy/english/ 

Professor at Department of Textile Industries Mechanical Engineering and their Techniques .(17-9-

2017-tell now) 

Courses 

I taught, and I'm teaching the following  University courses 

1- Damascus University 

A. Department of Textile Industries Mechanical Engineering and Their Techniques in Faculty of 

Mechanical and Electrical Engineering in Damascus University:  

Bachelor Level: Natural Textile Raw Materials , Synthetic Textile Raw Materials Weaving 

Technology (2), Textile Quality Control ,Programming and Design of Textile Fabrics. Industrial 

Organisation and Management of Projects. 

Master of Sciences : Advanced Control , Feasibility Study of Textile Projects ,Weaving Technology, 

Fibre and yarn Structure. (2003- to date). 

B. Department of General Mechanical Engineering in the second Faculty of Mechanical and 

Electrical Engineering  in Alsweda Damascus University: 

- Industrial Organizing and Projects Management , for the  fifth year . 

- Applied projects, for the  fourth year . 

2- AL-Baath University  

2. Department of Textile and Spinning Engineering, Faculty of Chemical and  Petroleum 

Engineering,:  

Bachelor Level: Weaving Technology (1),  Weaving Technology (2),Carpets Manufacturing, Textile 

Quality Control, Design of Textile Fabrics.  Woven Analysing, Textile Industry Pollution. 

Master of Sciences : Modern Weaving Technology,.(2003- 20017). 

3 - Aleppo University  

Department of Textile and Spinning Engineering, Faculty of Mechanical and Electrical 

Engineering Aleppo University: Weaving Machine (1), Weaving Machine (2), Weaving 

Machine (3), Weaving Machine (4), Weaving Machine (5), (2003- 2009). 

Certifications 

-More than 100 Diplomas from  Syrian ,  Arabian  and International countries. 

http://damasuniv.edu.sy/english/
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Inventions 

10 patents in textile industry as: 

 

1.Patent No. /2014, Textiles for Technical Applications - 3D Spacer Fabric for Insulating, Taher 

Rajab kaddar, Aous Ibrahim, Published in Textiles and Light Industrial Science and Technology 

(TLIST) journal,Volume 3, 2014 DOI: 10.14355/tlist.2014.0301.04. 

2.Patent No.5074/2000, Hydraulic pump ,in cooperation between Taher Kaddar and Ramzi Idris. 

3.Patent No. 4726/1996 ,Electronic apparatus for testing the strength of warp yarns, in 

cooperation between Taher Kaddar and Mahmoud Beni Al-Marje and Norman Anka and Ali 

Saad. 

4.Patent No.1608/1995, Electronic Apparatus for fixing and calibration the temperature in liquid 

media, 30-TKS-90, used with Viscometer Rheotest-2 . 

5.Patent No. 740/1995, Apparatus for Obtaining the Films from the Liquids. 

6.Patent No. 4427/1993 ,Pneumatic Apparatus for cleaning the yarn waste  upon the cotton 

Package . 

- More than 20 Patent  Patents with my students and other colleagues.  

  

Scientific leadership 

-Thesis of PHD  in textile industry : 3 Thesis 

-Thesis of Master of science  : 12  

- Graduate projects :150 

- scientific Researches:100 

- Head of more than 50 scientific, and technical committees 

Jury committee 

1. International, Arabic and Syrian Textile and Industrial Journals, peer-Reviewed Journals.  

2. AL-Basel Exhibition for invention and Creation, Head of Scientific Committee(1990-

2003) .  

3. Thesis of PHD  in textile industry 

4. Master of science   

5. Graduate projects 

6. Scientific Researches 

International Conferences Scientific Committees Member 

Technical Textiles Symposium ,Present and Future, Iasi , Romania, November 10-11,2017. 

http://simpozion.tehnologiasidesignulproduselortextile.ro/2017/Tech-Tex-Symp-2017.pdf  

Technical Textiles Present and Future Symposium 2013. in Iasi, Romania, organised by the Faculty of 

Textiles, Leather and Industrial Management, on October 25-26, 2013. 

http://simpozion.tehnologiasidesignulproduselortextile.ro/ 

 

Opinion Article 

Opinion Article : Journal of Textile Science & Engineering 

http://simpozion.tehnologiasidesignulproduselortextile.ro/2017/Tech-Tex-Symp-2017.pdf
http://simpozion.tehnologiasidesignulproduselortextile.ro/
http://simpozion.tehnologiasidesignulproduselortextile.ro/
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Date                                                                            Signature        

Friday , April 23 , 2021                                             Prof. Dr. Eng. Taher Rajab Kaddar 

                                                                                                                   

Kaddar T
, 
Development Horizons for Textile Industries Present and Future,  Textile Sci Eng 

2018, Vol 8(3): 364, DOI: 10.4172/2165-8064.1000364.https://www.omicsonline.org/open-

access/development-horizons-for-textile-industries-present-and-future-2165-8064-1000364-

102405.html 

MedCrave- Journal of Textile Engineering & Fashion Technology 

Citation: Kaddar TR. Textile industries between reality and ambition and prospects for modernization 

and development. J Textile Eng Fashion Technol. 2018;4(4):280‒281. DOI: 

10.15406/jteft.2018.04.00157. 

International Journal of Fashion Technology & Textile Engineering 
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